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Rafila: Am propus o renuntare etapizata a restrictiilor; s-a considerat ca nu mai

este cazul, nu e niciun fel de problema

Ministrul Sanatatii, Alexandru  Rafila, a declarat, marti, ca a propus initial o renuntare etapizata a  restrictiilor anti-COVID, dar

s-a considerat ca nu mai este cazul, iar  decizia ridicarii acestora a fost luata în comun, în cadrul Guvernului.

"În primul rând, trebuie sa clarificam ca nu Ministerul Sanatatii a  decis acest lucru, a fost o decizie a Guvernului României de a nu mai 

prelungi starea de alerta, iar consecinta încetarii starii de alerta a  fost si anularea acestor restrictii, care au functionat pe durata starii  de

alerta. Noi, din punct de vedere profesional, medical, am continuat  sa recomandam câteva lucruri pe care le consideram esentiale în aceasta 

perioada, când exista înca transmitere comunitara a infectiei cu noul  coronavirus. Chiar daca numarul de cazuri a scazut, observam ca totusi

câteva mii de cazuri înregistrate zilnic nu sunt putine si pâna aceasta  transmitere comunitara nu înceteaza, adica îmbolnavirea poate sa se 

întâmple oriunde, datorita prezentei de persoane care sunt infectate,  atunci în mod evident recomandarile noastre sunt în continuare

aceleasi,  respectiv utilizarea mastii în spatiile închise si mijloacele de  transport în comun, evitarea aglomeratiilor, igiena individuala", a 

declarat Alexandru Rafila, la RFI.

Potrivit acestuia, sunt câteva lucruri care tin de responsabilitatea  individuala, dar trebuie sa tina cont si de responsabilitatea unei  anumite

comunitati care doreste sa ramâna sanatoasa.

Întrebat daca a fost de acord cu ridicarea restrictiilor, ministrul  Sanatatii a aratat ca el a propus o renuntare etapizata la acestea.

"Eu am expus aceste argumente chiar cu o saptamâna înainte de ridicarea  starii de alerta si am propus o renuntare etapizata la aceste 

restrictii. S-a considerat ca nu mai este cazul. Nu este nici un fel de  problema, lucrurile sunt asa cum le cunoastem cu totii. Mie îmi pare 

bine ca ne-am reîntors la viata normala, important este sa o facem cu  precautie, cu responsabilitate, încât sa nu punem în vreun fel în 

pericol sanatatea publica si sa asistam la o crestere a numarului de  cazuri în spitale. (...) Nu este vorba de o recomandare a cuiva. Pur si 

simplu, starea de alerta se prelungeste lunar prin hotarârea Guvernului  României si nu a mai fost o noua hotarâre de prelungire a starii de 

alerta", a explicat Rafila.

El a adaugat ca decizia, care s-a bazat probabil pe o analiza, este  asumata de întregul Guvern, important fiind ca populatia sa ramâna 

responsabila.

"Nu stiu sa va spun mai multe detalii, dar asta este situatia, ne-o  asumam cu totii si important este sa avem un mesaj catre populatie, 

consistent, inclusiv prin exemplul personal, cred ca si asta e foarte  important pentru toti membrii Guvernului, pentru reprezentantii 

autoritatilor publice, sa dea un exemplu personal de responsabilitate,  sa utilizeze masca în interior si cred ca putem sa trecem cu bine peste 

aceasta perioada. Sper ca acest trend descendent sa continue - vedem ca  el se mentine în scadere - si numarul de cazuri din spitale sa nu 

înceapa din nou sa creasca. (...) E mai putin semnificativa acum o  analiza de natura politica, important este sa avem un raspuns favorabil  în

ceea ce priveste sanatatea publica", a spus Rafila.

Ministrul a aratat ca între elementele luate în calcul pentru a fi luata  aceasta decizie cel mai important a fost cel legat de scaderea rapida a 

numarului de cazuri înregistrate în ultimele doua-trei saptamâni.

"Şi cred ca motivatia legata de ridicarea starii de alerta a fost legata  si de faptul ca ea deja dura de doi ani de zile. (...) Deja, în aceasta 

saptamâna, putem sa avem primele estimari, pentru ca trendul descendent  a continuat, ramâne de vazut daca acest trend va continua panta 

descendenta sau se va ajunge la o stabilizare. Eu sper ca prima varianta  sa fie cea cu care sa ne confruntam", a adaugat el.

În ceea ce priveste un viitor "val sase", Alexandru Rafila crede ca  acesta "poate fi luat în calcul sau se poate discuta doar din toamna,  mai

putin în aceasta primavara", adaugând ca nu se poate discuta despre  acesta, pentru ca presupune o alta tulpina.

"Dar monitorizam lucrurile îndeaproape, încât sa vedem ce se întâmpla,  dar nu putem discuta de un val sase, putem discuta cel mult de o 

stabilizare a numarului de cazuri din valul cinci, nu discutam despre un  val sase. Un val sase presupune o alta tulpina care circula si care se 

transmite sustinut în comunitate, iar lucrul acesta nu cred ca se va  întâmpla înainte de aceasta toamna, poate nici în toamna nu se va 

întâmpla, asa ca nu cred ca trebuie sa îngrijoram populatia în mod  inutil", a explicat ministrul.

Referindu-se la renuntarea introducerii "certificatului verde",  ministrul spune ca "nu este nici un fel de cedare si nici un fel de  schimbare de

opinie".

"Sigur ca sunt critici din partea unor oameni care de multe ori au fost,  îmi pare rau sa spun acest lucru, nu intru în polemica cu nimeni, dar 

au fost inconsecventi si incorecti în timpul mandatului lor. Eu vreau sa  va spun ca, în ceea ce priveste utilizarea certificatului profesional, 

certificatului verde, noi chiar am facut un act normativ care a fost  dezbatut în ceea ce priveste utilizarea acestuia. Faptul ca Parlamentul 
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României, care trebuia sa-l voteze, nu l-a votat, este o alta discutie.  Al doilea punct, legat de aceasta decizie pe care a luat-o Guvernul, de a 

nu prelungi starea de alerta, va dati seama ca atât timp cât sunt  membru al acestui Guvern nu pot sa am o opinie contrara. Noi am avut o 

propunere legata de ridicarea în etape a acestor restrictii. S-a  preferat o alta varianta. Asta nu înseamna ca nu trebuie sa ne facem  datoria în

continuare ca si medici si sa încercam sa protejam cât mai  bine populatia, în conditiile care au fost decise la nivelul coalitiei  de guvernare",

a argumentat Alexandru Rafila. 
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